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RUSKO/DÁNSKO: Dánsko neposkytuje žádné informace o průběhu a výsledcích vyšetřování
explozí na plynovodech Nord Stream, nespolupracuje s RF, kvůli tomu vyvolává tajnost
vyšetřování hodně odůvodněných otázek, řekl v rozhovoru pro Sputnik ruský velvyslanec v
Dánsku Vladimir Barbin.

Diplomat připomněl, že v letech 2019-2021 se konala plánovaná práce na prosazení politického
dialogu a vzájemně výhodné spolupráce mezi Ruskem a Dánskem.

„Navzdory odporu USA bylo získáno povolení dánských úřadů k výstavbě plynovodu Nord Stream 2,”
řekl Barbin.

„Žádné informace o průběhu a výsledcích vyšetřování diverzí na plynovodech dánská strana dnes
neposkytuje. Spolupráce s ruskou stranou se nekoná. V souvislosti s tím vzbuzuje tajnost vyšetřování
mnoho odůvodněných otázek,” zdůraznil diplomat.

Dodal, že všichni dnes uznávají, že exploze na plynovodech byly důkladně připraveny.

„Příprava podobných diverzí ale potřebuje čas a bezprostřední přítomnost v místě diverzí, které byly
uskutečněny ve výhradních ekonomických zónách Dánska a Švédska. Ruská strana neměla na rozdíl
od jiných před explozemi povolení k uskutečnění tam nějakých prací pod vodou nebo k průzkumu,”
zdůraznil Barbin.

K teroristickým činům došlo 26. září 2022 hned na dvou ruských exportních plynovodech do Evropy,
Nord Stream a Nord Stream 2. Německo, Dánsko a Švédsko nevylučují možnost úmyslné diverze.
Provozovatel Nord Stream AG prohlásil, že incidenty na plynovodech nemají obdoby a že se termíny
oprav nedají odhadnout.

Generální prokuratura RF zahájila po poškození plynovodů Nord Stream trestní řízení ohledně
světového terorismu. Prezident RF Vladimir Putin 31. října řekl, že Gazpromu byla umožněna
prohlídka místa exploze a že předseda představenstva společnosti Alexej Miller mu o tom referoval.
Putin také prohlásil, že exploze na Nord Stream je zjevný teroristický útok.
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